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P R O T O K Ó Ł  NR LII/13 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 30 października 2013 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Jana Medyńskiego 

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Żyrolis Adam   - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

2. Piotrowska Jolanta  - Skarbnik Gminy 

3. Szczepankiewicz Katarzyna - Radca Prawny UM 

4. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Medyński 

witając radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad.  
 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek 

obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013. 

4. Informacja Burmistrza Kożuchowa o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych oświadczeniach 

majątkowych. 

6. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy nieruchomości; /numer druku LII/1/13/ 

b/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok; /numer druku LII/2/13/ 

c/ wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie Kożuchów ; /numer druku 

LII/3/13/ 
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d/ określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych w Gminie 

Kożuchów; /numer druku LII/4/13/  

8. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr LI. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie 2 porządku obrad informacji PGB Development Sp. z o.o. dotyczącej budowy 

biogazowni rolniczych.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, złożył wniosek  

o wprowadzenie w punkcie 7 porządku obrad informacji nt. stanu technicznego remiz 

OSP na terenach wiejskich. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

9 lit. e porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania 

nazw ulicom na terenie miasta i gminy Kożuchów. /numer druku LII/6/13/  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja PGB Development Sp. z o.o. dotycząca budowy biogazowni rolniczych.  

3. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

4. Informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013. 

5. Informacja Burmistrza Kożuchowa o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych oświadczeniach 

majątkowych. 

7. Stan techniczny remiz OSP na terenach wiejskich. 

8. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy nieruchomości; /numer druku LII/1/13/ 
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b/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok; /numer druku LII/2/13/ 

c/ wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie Kożuchów; /numer druku 

LII/3/13/ 

d/ określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych w Gminie 

Kożuchów; /numer druku LII/4/13/  

e/ zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta i gminy Kożuchów. 

/numer druku LII/6/13/  

10. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr LI. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Do pkt.2. 

Stasiak Patryk - Przedstawiciel PGB Development Sp. z o.o. przedstawił informację nt. 

budowy biogazowni rolniczych. /Informacja w załączeniu./ 
 

Do pkt.3. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie z prac 

Burmistrza między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że nie zgadza się z odpowiedzią na złożony wniosek. 

Uzasadnił, że ustawa o dostępie do informacji publicznej nie zakazuje umieszczania 

protokołów pokonkursowych na stronie BIP. Złożył wniosek o zamieszczenie 

protokołów po konkursach, które odbędą się w przyszłym roku.   
 

Do pkt.4. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, przedstawiła informację  

z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013. /Informacja w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że bardziej interesują go finanse placówek. Zapytał 

jakie jest wykonanie inwestycji, które były zaplanowane na terenach szkół. Zapytał, czy 

koszty kształcenia uczniów wzrastają. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, zauważyła, że w planie pracy 

ujęto informację z realizacji zadań oświatowych. Przypomniała, że co rok analizowane 
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jest sprawozdanie z wykonania budżetu w którym ujęte są informacje o których mówi 

radny M. Jelinek. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że wykonanie budżetu obejmowało okres od 

stycznia do czerwca. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, powiedziała, że Dyrektorzy 

złożyli w biurze Rady Miejskiej pisemne informacje w których zawarli dane dotyczące 

wykonanych remontów bieżących.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zgodził się, z wypowiedzią 

Naczelnika Wydziału OKSiZ, że pytanie radnego M. Jelinka jest niezasadne. 

Zaproponował radnemu złożenie wniosku w tej sprawie. 

Zakrzewski Bronisław – radny, zapytał, jakie kryteria należało spełnić, aby otrzymać 

wyprawkę szkolną. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, powiedziała, iż należało 

spełnić kryteria dochodowe określone przez ustawę o opiece społecznej. Zapewniona jest 

pewna pula pieniędzy, która może być przyznana na wniosek Dyrektora mimo to, iż nie 

zostało spełnione kryterium dochodowe. Informacja ogłaszana jest na zebraniach  

z rodzicami oraz stronie internetowej  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał, jaki 

jest odpis na zakładowy fundusz socjalny od jednego nauczyciela. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, powiedziała, iż odpis wynosi 

2800 zł. – 2900 zł.. Odpis stanowi 10% kwoty bazowej uchwalanej w budżecie państwa. 

Odpis na pracownika obsługi wynosi 1093 zł., na nauczycieli emerytowanych odpis 

wynosi 5% kwoty pobieranej emerytury. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że pytania przedmówców dotyczą finansów  

w związku z tym zapytał, czy wystarczy środków finansowych zaplanowanych  

w budżecie na wydatki związane z oświatą. Przypomniał, że Dyrektorzy szkół  

w ubiegłym miesiącu sygnalizowali, iż pod koniec roku mogą wystąpić problemy  

z płatnościami. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy prace przy budowie boiska w Mirocinie Dolnym 

zostaną rozpoczęte w przyszłym roku. Zapytał w jaki sposób zostanie sfinansowane 

zadanie. 
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Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, powtórzył, że informacja dotyczy 

realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012 – 2013. 

Jelinek Marcin – radny, wycofał zadane pytania. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu, zapytał, czy jest 

możliwe, aby dzieci ze Stypułowa były dowożone do szkoły. Zauważył, że autobus 

jeździ pusty a dzieci chodzą pieszo. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, wyjaśniła, że Gmina ma 

obowiązek zapewnić bezpłatny transport do obwodowych szkół. Obwodową szkołą dla 

miejscowości Stypułów, jest Szkoła Podstawowa nr 1 w Kożuchowie. Gmina przekazuje 

subwencję dla Stowarzyszenia, które jest organem prowadzącym szkołę w Stypułowie.  

Nadmieniła, że nie można zabierać uczniów, ponieważ Gmina nie wynajmuje autobusu  

a kupuje bilety w PKS.  

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, poinformowała, że  

w ubiegłym roku szkolnym odbyło się szereg imprez sportowych m.in. Przedszkolada, 

Mistrzostwa Gminy w lekkoatletyce, Turniej Orlika.   

Gaczyńska Katarzyna – Dyrektor SP nr 2 w Kożuchowie, powiedziała, że wynik 

osiągnięty przez uczniów klas VI Szkoły Podstawowej nr 2 w Kożuchowie w roku 2013 

był najwyższy w Powiecie Nowosolskim. Serdecznie podziękowała, dzieciom które 

wypracowały ten wynik, rodzicom którzy wspierali nauczycieli oraz pracownikom 

Szkoły Podstawowej nr 2.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, stwierdził, że coraz 

więcej dzieci uczęszcza do szkół poza terenem Gminy, zapytał jakie są pomysły na 

ograniczenie tego zjawiska oraz na pozyskanie uczniów z innych Gmin. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, stwierdziła, że sytuacja 

dotyczyła głównie szkoły w Mirocinie Dolnym. Po likwidacji szkoły w Broniszowie 

większość rodziców zdecydowała posłać swoje dzieci do Drzonkowa lub Ochli. Zjawisko 

to zauważono jeszcze w czasie kiedy szkoła w Broniszowie funkcjonowała. Rodzic ma 

prawo wyboru a Gmina Zielona Góra zapewniła lepsze warunki w szkole oraz zapewniła 

dojazd. Poinformowała, że najprawdopodobniej od 2016 roku przy szkołach będą mogły 

funkcjonować przedszkola. Będzie możliwość tworzenia miejsc przedszkolnych dla 

dzieci od 2,5 – 5 lat. Na Burmistrzu będzie spoczywał obowiązek zapewnienia każdemu 

dziecku miejsca w przedszkolu. 
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Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, stwierdził, że nie można 

rodziców do niczego zmusić, ale można zaproponować ofertę, która zachęci do posłania 

dzieci do szkół w Gminie. Stwierdził, że z wypowiedzi Naczelnika wynika, że  

z pozostałych terenów Gminy 100% uczniów uczęszcza do szkół na terenie Gminy. 

Ćwiklik – Kowalska Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, powiedziała, że może 

wykonać sprawozdanie na ten temat. Zauważyła, że część rodziców którzy pracują poza 

terenem Gminy posyła dzieci do szkół w miejscowości w której pracują. Dodała, że 

zdarzają się przypadki, że dzieci nie mieszkają w miejscu zameldowania.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że nie ma lawinowego 

odpływu dzieci z terenu Gminy Kożuchów do szkół w innych miejscowościach.  

Gaczyńska Katarzyna – Dyrektor SP nr 2 w Kożuchowie, poinformowała, że do Szkoły 

Podstawowej nr 2 uczęszcza 10 dzieci spoza terenu Gminy. Nadmieniła, że widzi inne 

zagrożenie a mianowicie to, że coraz więcej dzieci jest poza granicami państwa.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż dobrze się stało, że będzie nałożony obowiązek 

zapewnienia miejsc przedszkolnych, ponieważ dzieci z terenów wiejskich mają 

utrudniony dostęp do przedszkoli. 
 

Do pkt.5. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił informację Burmistrza 

Kożuchowa o złożonych oświadczeniach majątkowych. /Informacja w załączeniu./ 
 

Do pkt.6. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił informację 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych oświadczeniach. /Informacja  

w załączeniu./ 
 

Do pkt.7. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, przedstawił prezentację 

dotyczącą stanu technicznego remiz OSP na terenach wiejskich. /Informacja  

w załączeniu./ 
 

Do pkt.8. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej. Przypomniał, że zgodnie ze Statutem radny  

w każdym punkcie obrad ma prawo raz zabrać głos oraz ma prawo do jednej repliki. 
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Jelinek Marcin – radny, powiedział, że został odwołany przetarg na remont boiska. 

Zapytał czy otrzymana dotacja będzie zwrócona, czy też ogłoszony zostanie kolejny 

przetarg. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, odpowiedział, że inwestycja nie 

będzie realizowana w roku bieżącym z uwagi na to, iż ceny przetargowe, obejmujące 

zakres rzeczowy zadania, przewyższają zaplanowane środki. Trwają negocjacje  

z instytucją zarządzającą projektem w sprawie przekazanych środków. 

Najprawdopodobniej środki zostaną zwrócone a zadanie będzie realizowane w przyszłym 

roku. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał czy są już informacje na temat zakupu obiektu po 

Spółdzielni „Lubkon”. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że wniesiono pismo 

do komornika wskazujące na chęć nabycia obiektu przez Gminę. Nabycie odbędzie się  

w formie przetargu. Zapewnił, że nie ma powodów do niepokoju związanego  

z obciążeniami hipoteki nieruchomości. Sprzedaż w zaproponowanym trybie nie 

zobowiązuje do uregulowania zobowiązań ciążących na obiekcie. Gdyby z jakiegoś 

powodu w specyfikacji przetargowej pojawił się zapis dotyczący zobowiązań wówczas 

Gmina nie przystąpi do przetargu.  

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy została wyjaśniona sprawa o której radni zostali 

poinformowani w liście. Jakie będą prowadzone działania w tej sprawie. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że anonimowy donos nie 

będzie rozpatrywany, co nie oznacza, że sprawa nie będzie badana przez Burmistrza 

Kożuchowa. 

Jelinek Marcin – radny, poprosił o informację na temat inwestycji związanej z budową 

obwodnicy Kożuchowa. Nadmienił, że postępowanie w sprawie wydania decyzji  

o środowiskowych warunkach inwestycji zostało zawieszone przez Regionalną Dyrekcję 

Ochrony Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że bardzo często się 

dzieje, iż z powodów proceduralnych postępowania są zawieszane, co nie oznacza, że 

inwestycja „schodzi” z programu określonych inwestycji Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Zawieszenie wynika z konieczności dopracowywania pewnych uzgodnień niezbędnych 

dla procesu inwestycyjnego. 
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Jelinek Marcin – radny, zapytał czy Gmina otrzymała informację o tym, że w przyszłym 

roku w Urzędzie Marszałkowskim będą środki na budowę boisk. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że nie jest to 

informacja potwierdzona, ale najprawdopodobniej takie środki będą. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła o zgłoszenie do Zarządu Dróg Wojewódzkich sprawy wyrównania zapadłości 

w ciągu drogi ul. Chopina na wysokości posesji nr 1. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że monitorowane są 

działania prowadzone przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Nadmienił, że Zarząd Dróg 

Wojewódzkich przygotowuje się do realizacji napraw w kilku miejscach na drogach 

leżących na terenie Gminy Kożuchów. Najprawdopodobniej wszystkie prace zostaną 

wykonane przed zimą. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu, zapytał, czy ogłoszony 

został przetarg na sprzedaż budynku po świetlicy w Cisowie. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu, poprosił o wystąpienie 

z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wykoszenie poboczy drogi i sprzątnięcie 

parkingu przy drodze wojewódzkiej w Stypułowie. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu, poprosił o wymianę 

czterech okien w świetlicy wiejskiej w Stypułowie. Nadmienił, że okna te nie były 

wymieniane od czasów budowy. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa zapytał, kiedy zostanie 

wykonany remont dachu w domku holenderskim zakupionym na cele świetlicowe  

w miejscowości Cisów. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poinformował, 

że na jego wniosek, radni Powiatu Nowosolskiego H. Piskorska i S. Uriadko złożyli 

wniosek do budżetu Powiatu w sprawie remontu nawierzchni ulicy Dworcowej  

w Kożuchowie. 
 

Do pkt.9. lit. a. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy nieruchomości./numer druku LII/1/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 
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Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie nieodpłatnego nabycia na rzecz Gminy nieruchomości. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 14 , przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 0, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.9. lit. b. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. /numer druku LII/2/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 13 , przeciw – 0, wstrzymało 

się od głosu – 1, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.9. lit. c. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie Kożuchów  /numer 

druku LII/3a/13/ wraz z autopoprawką. /Autopoprawka w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, złożył wniosek  

o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Wniosek został odrzucony większością głosów. /za – 6, przeciw – 7, wstrzymało się od 

głosu – 1, nie głosowało – 0/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że głosowanie pokazało, iż niektórzy radni wstydzą 

się podejmowanych przez siebie decyzji. Stwierdził, że pod swoimi decyzjami podpisuje 

się imieniem i nazwiskiem. Przedstawił materiał informacyjny wraz ze studium 

przypadku. /Materiał w załączeniu./ Zaapelował o nie podnoszenie podatków. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że każdy radny miał czas 

na przeanalizowanie projektu i podjęcie odpowiedniej decyzji. 

Drozdek Sławomir – radny, zapytał, jak proponowana podwyżka przełoży się na 

wysokość stawki taryfy na wodę i ścieki. 
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Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, iż nie jest w stanie 

precyzyjnie odpowiedzieć na zadane pytanie, ponieważ na stawkę wody i ścieków składa 

się wiele czynników. Przypomniał, że rozwijająca się strefa domków jednorodzinnych 

powoduje, że infrastruktura wodno – kanalizacyjna musi być wzbogacana o nowe 

odcinki. Wiele istniejących odcinków wymaga naprawy lub wymiany. Stwierdził, że w 

porównaniu z potrzebami w zakresie rozbudowy, modernizacji, napraw i remontów  

podatek stanowi stosunkowo niewielki koszt. Dodał, że racją jest, iż podniesienie 

podatku będzie miało wpływ na taryfy. Zapewnił, że P.U.K. „Uskom” jest w trakcie 

wyliczeń stawek.  

Drozdek Sławomir – radny, stwierdził, że interesuje go wpływ tylko tego jednego 

czynnika na wzrost taryfy. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że nie jest powiedziane, że 

ten czynnik będzie miał w ogóle wpływ na wzrost taryf. Powtórzył, że największy wpływ 

na wzrost taryf mają działania o charakterze rozbudowy i modernizacji. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż Burmistrz Ogrodnik na tak zadane pytanie 

odpowiedział, że podwyżka może wynieść około 0,20 zł.. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zgodził się z wypowiedzią Zastępcy 

Burmistrza, iż do określenia stawki taryfy niezbędna jest szczegółowa analiza kosztów. 

Przełożenie wprost jest niemożliwe.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zgodził, się, że podana została taka 

kwota, ale nie była to kwota związana z czynnikiem cenotwórczym wynikającym  

z podwyżki podatku. Mowa była o tym, że spodziewany jest wzrost taryfy o kwotę  

0,20 zł. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, stwierdził, że w związku z pytaniami składanymi 

podczas posiedzenia Komisji wnoszono, aby na sesji obecny był Prezes P.U.K. „Uskom”, 

który mógłby odpowiedzieć na pytania na które odpowiedzi nie jest w stanie udzielić 

Burmistrz. Udzielane informacje mają wpływ na podejmowane przez radnych decyzję. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że nie rozumie 

stanowiska części radnych uzależniających decyzję podatkową od decyzji w sprawie 

wody i ścieków. Stwierdził, że nie można w ten sposób postępować. O wodzie i ściekach 

mówimy zawsze w kontekście rozbudowy i modernizacji sieci oczekiwanej przez 

społeczeństwo. Zapytał, czy w związku z tym, że radni tak podchodzą do kwestii 
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podniesienia podatków nie będziemy rozwijać sieci wodno – kanalizacyjnej. Zapytał czy 

na pytania mieszkańców, którzy wybudowali się i oczekują budowy sieci kanalizacyjnej, 

mają odpowiadać, że negatywne decyzje części radnych powodują brak rozbudowy sieci. 

Nadmienił, że te dwie rzeczy nie są ze sobą wprost powiązane. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że dyskusja nie ma 

sensu, ponieważ nawet jeżeli Rada nie przyjmie stawek taryf na wodę i ścieki to wejdą 

one w życie po 90 dniach. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości w Gminie Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 7 , przeciw – 5, wstrzymało się 

od głosu – 2, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.9. lit. d. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych w Gminie 

Kożuchów /numer druku LII/4a/13/ wraz z autopoprawką. /Autopoprawka w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych w Gminie 

Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów / za – 9, przeciw – 4, wstrzymało się 

od głosu – 1, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.9. lit. e. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta i gminy 

Kożuchów. /numer druku LII/6/13/  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta  

i gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 
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Do pkt.10.  

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr LI został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Do pkt.11. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał ofertę dotyczącą 

dokumentowania sesji Rady Miejskiej. /Oferta w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego. /Pismo w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, poinformował, że z umowy którą otrzymał z P.U.K. „Uskom” 

wynika, że przedsiębiorstwo może naliczać dodatkowe opłaty za administrowanie 

cmentarzem.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, sprostował, że P.U.K. „Uskom”  

może pobierać dodatkowe opłaty za czynności wykonywane w związku z pochówkiem, 

wyznaczaniem miejsca i nadzorem. 

Perdian Halina – radna, poinformowała, że w drodze dojazdowej do cmentarza pojawiły 

się nowe dziury. Poprosiła o ich zasypanie. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu, zapytał czyją 

własnością są metalowe wiaty przystankowe. Ponieważ, jest jedna wiata 

niezagospodarowana, która mogłaby zostać przeniesiona i zagospodarowana dla dzieci. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że niektóre  

z przystanków mogą być jeszcze własnością zarządów dróg. Stwierdził, że uważałby  

z takim przeznaczeniem wiaty przystankowej. Dodał, że remont wiaty kosztuje niewiele 

mniej niż zakup nowej wiaty. 

Jelinek Marcin – radny, poprosił o informację na temat budowy boiska w Mirocinie 

Dolnym. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że budowa kompleksu 

rekreacyjno – sportowego zaplanowana jest w budżecie na przyszły rok. Na ten cel 

zaplanowano 1 000 092,00 zł.. Po zatwierdzeniu budżetu zadanie będzie realizowane  

w roku 2014. 

Jelinek Marcin – radny, powiedział, że o ile pamięta na ten kompleks planowano 

700 000 zł.. 
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Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że kwoty wynikają  

ze zweryfikowanych kosztorysów. Nie oznacza to, że taka sama kwota będzie po 

przetargach. 

Piotrowska Jolanta - Skarbnik Gminy, przypomniała, że rok 2014 będzie rokiem bardzo 

trudnym. Zadania najpierw będą realizowane ze środków własnych, a dopiero po roku 

Gmina otrzyma refundację. Jedyne zdanie, które będzie zaliczkowane, to zadanie 

związane z OSP. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przyznał, że sam koszt budowy 

boiska był niższy. Zwrócił uwagę, że w tej chwili mówimy o kompleksie w którego skład 

wchodzi również m.in. plac zabaw i oświetlenie. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, zapytał z jakich środków 

zamontowane zostały kamery w obiekcie świetlicy w miejscowości Czciradz. 

Malczyk Piotr – radny, wyjaśnił, że kamery zostały zakupione ze środków funduszu 

sołeckiego zaplanowanego na rok bieżący. 

Tarbaj Tadeusz – Sołtys Sołectwa Książ Śląski, poinformował, że dziki zniszczyły 

boisko w Książu Śląskim.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa,  stwierdził, że problem dzików jest 

również problemem Kożuchowa. Nieruchomości położone na obrzeżach miasta są 

regularnie niszczone przez dziki. Doprowadzono do dodatkowych odstrzałów, ale to nie 

rozwiązało problemu. Zapewnił, że zajmą się tą sprawą. 

Tarbaj Tadeusz – Sołtys Sołectwa Książ Śląski, poprosił o wystąpienie do Koła 

Łowieckiego „Tur” w sprawie rozwiązania problemu lub ewentualnego odszkodowania. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że odszkodowanie jest 

możliwe wówczas, gdy nieruchomość jest ogrodzona. 

Tarbaj Tadeusz – Sołtys Sołectwa Książ Śląski, stwierdził, że jedno wyklucza drugie, 

ponieważ z wyjaśnień Koła Łowieckiego wynika, że jeżeli teren jest ogrodzony, to 

wyłączony jest z polowań. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że wszystko zależy od 

rodzajów odszkodowania. W tym przypadku mowa jest o odszkodowaniu dla właściciela 

który jest w stanie skutecznie zrealizować szkodę pod warunkiem, że jego nieruchomość 

jest ogrodzona. 
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Tarbaj Tadeusz – Sołtys Sołectwa Książ Śląski, zapytał kiedy poprawi się jakość wody 

w Książu Śląskim. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, iż nie jest w stanie 

odpowiedzieć na to pytanie. Być może jest jakiś problem w Książu Śląskim dalej idący 

niż tylko stan wody wynikający ze starych urządzeń wodociągowych, które powodują 

zaleganie osadu odrywającego się w wyniku różnicy ciśnień. Zapewnił, że wyjaśni 

sprawę w P.U.K. „Uskom”. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu, zwrócił uwagę na 

konieczność naprawy drogi do miejscowości Kierzkowice. 

Zakrzewski Bronisław – radny, poinformował, że z badań wynika, iż co piąty 

dziesięciolatek zagrożony jest otyłością. Mówi się, że jest to pierwsze pokolenie, które 

nie przeżyje swoich rodziców. 55% lekcji wychowania fizycznego prowadzone jest 

nieatrakcyjnie. 70% przebadanych młodych sportowców /szkoła podstawowa, 

gimnazjum/ wykazuje niską sprawność fizyczną. Poinformował, że w fazę realizacji 

wchodzi projekt „Mały mistrz”, ideą projektu, jest zachęcenie uczniów klas I-III szkół 

podstawowych do zdobywania nowych umiejętności ruchowych oraz podnoszenia 

sprawności fizycznej, kształtowania odpowiednich nawyków i postaw, w tym też 

dotyczących zdrowego stylu życia.  Do klas III skierowany jest projekt „Już pływam”,  

a do uczniów klas IV – VI kierowany jest program „Multisport”. Poinformował, że 

Naczelnik Wydziału OKSiZ zgłosiła uczniów z Gminy Kożuchów do projektu 

„Multisport”. Poinformował, że jedynym kosztem jaki ponosi Gmina, jest udostępnienie 

obiektów sportowych. Dofinansowania nie otrzymają wszyscy, ponieważ odbędzie się 

konkurs. Stwierdził, że bez względu czy Gmina otrzyma dotację, powinna taki program 

wcielić w życie. Program polega na tym, że przez nauczyciela wychowania fizycznego  

prowadzona jest raz w tygodniu jedna godzina lekcyjna w-f w obecności wychowawcy. 

Zadeklarował, że może nieodpłatnie prowadzić takie zajęcia. Zwrócił uwagę, że  

w Szkole Podstawowej nr 2 w ramach lekcji wychowania fizycznego dzieci prowadzone 

są na lekcję szachów. Stwierdził, że zajęcia takie mogą odbywać się na zasadzie zajęć 

dodatkowych.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że pierwszy raz słyszy, iż zajęcia z szachów 

odbywają się w ramach lekcji w–f. Dodał, że władza wykonawcza powinna podjąć 

decyzje w tej sprawie.  
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Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

zapewniła, że sprawą zajmie się Komisja Spraw Społecznych. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że problem musi zostać 

poddany głębszej analizie w związku z tym nie może zostać rozwiązany w tej chwili. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zgodził się z wypowiedzią 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. Zapewnił, że do programu „Multisport” został 

złożony akces dla pięciu 20 osobowych grup. Zajęcia miałyby się dobywać trzy razy  

w tygodniu po 1,5 godziny. 

Pikulski Adrian – Sołtys Sołectwa Mirocin Średni, poprosił o zwrócenie się do P.U.K. 

„Uskom” w sprawie ponownego położenia płyt na drodze do osiedla mieszkaniowego  

w Mirocinie Średnim. Nadmienił, że wielokrotnie zwracał się osobiście z tą sprawą do 

Prezesa P.U.K. „Uskom”. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, poprosił o informację nt. dalszych działań przy bastei na 

ulicy Chopina. Zapytał, czy prace zostaną zakończone w roku bieżącym. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że odbyła się narada  

z udziałem wszystkich stron związanych z zadaniem. Postanowiono, że  w roku 

bieżącym przystępujemy do prac zabezpieczających elementy odkryte bastei. Reszta prac 

musi być wykonana w oparciu o zweryfikowaną dokumentację zatwierdzoną przez 

konserwatora zabytków. Dokumentacja jest już na ukończeniu. Kontynuacja prac 

rozpocznie się w przyszłym roku. Pod względem rozliczeń finansowych zadanie zostanie 

zakończone w roku bieżącym. Rozliczona zostanie dotacja otrzymana od Lubuskiego 

Konserwatora Zabytków. Natomiast nowe zadanie zostanie wpisane do budżetu na rok 

2014. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, na wniosek mieszkańców ulicy 

Kubusia Puchatka, zapytał, czy w przyszłym roku planowana jest rozbudowa sieci   

oświetleniowej w obrębie Kożuchowa.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przypomniał, że radni informowani 

byli o możliwości rozszerzenia oświetlenia w oparciu o tzw. usługę oświetleniową, którą 

proponuje jedna ze spółek Grupy Energetycznej ENEA, a mianowicie Spółka ENEOS. 

Gmina była bardzo zainteresowana tym przedsięwzięciem, w związku z możliwością 

rozbudowy oświetlenia na terenie miasta i gminy, z możliwością rozliczenia finansowego 

zadania w okresie wieloletnim. Nadmienił, że  przedłużają się zmiany i przekształcenia  
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w Spółce ENEA, które mają doprowadzić do przejęcia przez Spółkę ENEOS 

infrastruktury oświetleniowej. Ostatnie ustalenia są takie, że od stycznia 2014 roku 

Spółka ENEOS przejmie infrastrukturę oświetleniową. W związku z tym znacznie 

łatwiejsze będą działania w tym zakresie. Nadmienił, że gminy objęte usługą utrzymania 

oświetlenia przez Grupę Energetyczną ENEA zawiązały Stowarzyszenie na bazie 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. Działania Stowarzyszenia w tym 

zakresie są bardzo istotne i mogą doprowadzić do zmian w prawie energetycznym. 

Działania mogą doprowadzić do rozbudowy sieci na zasadzie usługi oświetleniowej.  

W praktyce wyglądać to ma w ten sposób, że Gmina będzie kupowała od Spółki ENEOS 

usługę oświetleniową danego terenu, ale nie będzie budowała infrastruktury.  

Zakrzewski Bronisław – radny, zwrócił uwagę, że coraz częściej pojawiają się głosy 

zaniepokojenia związane ze stanem technicznym figury lwa nad apteką w Rynku. 

Zapytał, czy wiadomo o jakiś działaniach w tej sprawie. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poprosił o rozwagę w tym temacie. 

Przypomniał, że nieruchomość nie jest własnością Gminy. Pismo w tej sprawie zostało 

skierowane do Lubuskiego Konserwatora Zabytków. Najprawdopodobniej przy 

najbliższej obecności osób z Urzędu Konserwatora Zabytków na właścicieli zostaną 

nałożone określone obowiązki w tej sprawie.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji zgłoszono problem braku środków w opiece społecznej m.in. dla 

rodzin zastępczych i na usługi opiekuńcze.  

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, poprosiła o zwolnienie ja z odpowiedzi na to 

pytanie z uwagi na nieobecność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa, stwierdził, że władze 

Gminy zawsze zapraszane są na posiedzenia Komisji, ale na ostatnich dwóch 

posiedzeniach, z nieznanych mu powodów, nikt z władz w nich nie uczestniczył.   

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, stwierdziła, że jeżeli Kierownik Ośrodka 

Pomocy Społecznej miała problem, to powinna się z tym zwrócić do Skarbnika. Nie 

rozumie, dlaczego Kierownik w tej sprawie zwraca się do radnych. Ośrodek Pomocy 

Społecznej dostaje środki zgodnie z uchwalonym budżetem. 
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Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, w związku z obchodami Święta 

Niepodległości zaprosił wszystkich radnych na uroczystą sesję Rady Miejskiej  która 

odbędzie się w dniu 11 listopada br. w KOKiS „Zamek”. Zapoznał radnych  

z  programem uroczystości. 
 

Do pkt.11. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. Sesję zakończono o godzinie 16.00 

 

Protokołowała                         Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  

 Kinga Kukuć                            Jan Medyński 

 


